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Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budzet, sa 36. sjednice odrzane 26. i 31. oktobra 2022. godine, podnosi

izvjeStaj
0 razmatranju IZVJEStAJA 0 STANJU ENERGETSKOG SEKTORA CRNE GORE ZA 2020.

GODINU

Odbor se, u uvodnom obracanju predsjednika Odbora Regulatorne agencije za 
energetiku i regulisane komunalne djelatnosti upoznao sa sadrzajem Izvjestaja o stanju 
energetskog sektora kao i sa cinjenicom da su 2020. godinu posebno obiljezili ekstremni 
usiovi izazvani covid-19 pandemijom koja je pogodila i energetski sektor. Saopstio je da 
se u izvjestajnoj godini, a od marta kada je proglasena pandemija, vecina aktivnosti 
posebno poslovnih pocela realizovati onlajn, sto je uticalo na potrosnju elektricne 
energije. Naglasio je da je navedena situacija posebno imala uticaja na distributivne kupce 
i da je mogla ugroziti poslovanje operatora distributivnog sistema tj. CEDIS-a.

Na Odboru je konstatovano da je CEDIS na kraju 2020. godine ostvario neto dobit 
od oko 769 hiljada eura i realizovao je za 41,21% vise investicija u distributivnoj mrezi u 
odnosu na osmogodisnju prosjecnu realizaciju. Tehnicki gubici u distributivnom sistemu 
biljeze pad u odnosu na 2019. godinu sa 13,10% na 12,93%. Takode, i druga regulisana 
kompanija, CGES bila je izlozena odredenim poteskocama u organizaciji rada ali je na 
kraju 2020. godine ostvarila neto dobit od skoro 12,45 miliona eura. Gubici u prenosnom 
sistemu su takode smanjeni sa 2,13% na 1,82%, a pustanjem u rad novih proizvodnih 
objekata, instalisana snaga je uvecana za 19,38MW, a sve iz obnovijivih izvora energije.

Odbor se upoznao i sa cinjenicom da je proizvodnja elektricne energije u 2020. 
godini veca za 5,34% u odnosu na devetogodisnji prosjek, kao i da je tranzit elektricne 
energije preko crnogorskog sistema udvostrucen pustanjem podmorskog kabla sa 
Italijom.

Tokom rasprave na Odboru, pozitivno je ocijenjeno smanjenje tehnickih gubitaka i 
u distributivnom i u prenosnom sistemu. Medutim, ocijenjeno je da nepostojanje zakonom 
definisanih strateskih dokumenata i neusaglasenost srodnih politika ugrozava nacin 
donosenja znacajnih odluka u energetskom sistemu.

Na sjednici Odbora, poslanike je, izmedu ostalog, interesovaio da li postoji trend 
smanjenja nivoa investicija u energetskom sektoru, da li je povecan broj zaposlenih u 
energetskim kompanijama i koliko je zaposlenih u energetskim sistemima zemalja 
regiona u odnosu na Crnu Goru, da li se preduzimaju aktivnosti u pogledu monopolskog 
polozaja EPCG, i dr.



Nakon rasprave i izjasnjavanja, sa cetiri glasa „za“ i pet glasova „uzdrzan", Izvestaj o 
stanju energetskog sektora u Crnoj Gori za 2020. godinu nije dobio potrebnu vecinu na 
Odboru.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Petar Ivanovic.
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